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ΕΡΩΤΗΣΗ 

 
Αθήνα, 3 Απριλίου 2025 

 

ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

ΘΕΜΑ:  «Η κυβέρνηση υπονομεύει την παράκτια αλιεία» 

 

Η παράκτια αλιεία στη χώρα μας αντιπροσωπεύει το 94,24% του αλιευτικού 

στόλου και συγκεκριμένα αφορά 13.463 αλιευτικά σκάφη από τα οποία μάλιστα τα 

13.148 είναι μικρότερα των 12 μ και ανήκουν στην παράκτια αλιεία  μικρής κλίμακας 

και αφορά σε μεγάλο ποσοστό παραδοσιακές οικογενειακές επιχειρήσεις.  Η 

παράκτια αλιευτική δραστηριότητα επεκτείνεται στο σύνολο σχεδόν της ελληνικής 

επικράτειας και αποτελεί πυλώνα οικονομικής ανάπτυξης και κοινωνικής συνοχής 

στις παράκτιες και νησιωτικές κοινότητες προσφέροντας χιλιάδες θέσεις εργασίας 

και επαγγελματική  σταδιοδρομία. 

 

Δυστυχώς τα τελευταία χρόνια οι αλιείς αντιμετωπίζουν πολλά προβλήματα 

αντίστοιχα με τους άλλους κλάδους πρωτογενούς παραγωγής εξαιτίας  του πολύ 

μεγάλου κόστους κυρίως από την αύξηση στην τιμή στο πετρέλαιο, στα αλιευτικά 

εργαλεία και στα εφόδια. Απέναντι σε αυτή την κατάσταση από την πλευρά της 

πολιτείας δεν υπήρξε ουσιαστική στήριξη με χαρακτηριστικό παράδειγμα κατά τη 

διάρκεια της πανδημίας που ακόμη και το μέτρο  αποζημίωσης για την προσωρινή 

παύση των αλιευτικών δραστηριοτήτων  δεν δόθηκε στα σκάφη κάτω των 12 μ καθώς 

σε αυτά  δεν υπήρχε η υποχρέωση  εγκατάστασης VMS-ERS που ήταν προϋπόθεση 

για την οικονομική ενίσχυσή τους με το παραπάνω  μέτρο. 

 

Σε αυτό το περιβάλλον οικονομικής ασφυξίας έρχεται να προστεθεί η 

τελευταία υπουργική απόφαση που οδηγεί σε ακόμη μεγαλύτερη ταλαιπωρία και 
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καταστροφή την παράκτια αλιεία δημιουργώντας τη δίκαιη και καθολική αντίδραση 

των ψαράδων μας σε όλη τη χώρα.  

 

Πιο συγκεκριμένα, με την απόφαση αυτή η κυβέρνηση προχωράει σε 

αλλαγές που δυσχεραίνουν την εργασία των αλιέων όπως για παράδειγμα στον 

τρόπο  ζύγισης των αλιευμάτων. Ενώ η ζύγιση γίνεται με μικρό ποσοστό απόκλισης, 

εισάγεται  η υποχρέωση επανελέγχου του βάρους με πιστοποιημένες ζυγαριές στα 

σημεία εκφόρτωσης δημιουργώντας μια επιπλέον  χρονοβόρο διαδικασία με τη 

μεταφορά από συσκευασία σε συσκευασία και δημιουργείται ταυτόχρονα 

υγειονομική επισφάλεια  όσον αφορά την τήρηση των κανόνων υγιεινής με την 

προσθαφαίρεση του πάγου. Ταυτόχρονα η υποχρέωση διαχωρισμού των ειδών και 

διατήρησης των σχετικών  αρχείων για 3 χρόνια στο σκάφος αποτελεί επιβαρυντική 

γραφειοκρατική διαδικασία που δεν εξυπηρετεί σε τίποτα, καθώς η υποβολή 

δηλώσεων αλιευτικών δραστηριοτήτων ήδη γίνεται χωρίς προβλήματα και 

επιβάρυνση, στη διαδικτυακή πύλη του ΟΣΠΑ. Άλλο παράδειγμα που δημιουργεί 

προβλήματα αποτελεί η υποχρεωτική εγκατάσταση δορυφορικού  συστήματος VMS  

σε σκάφη μικρότερα των 12 μέτρων.  

 

Επειδή ο κλάδος της παράκτιας αλιείας αποτελεί σημαντικό πυλώνα 

οικονομικοκοινωνικής ανάπτυξης των νησιών, 

Επειδή οι αλιείς αντιμετωπίζουν ήδη μεγάλη οικονομική δυσκολία με την 

αύξηση στο κόστος παραγωγής και την ακρίβεια στην αγορά, 

Επειδή η κυβέρνηση προχώρησε σε λήψη αποφάσεων χωρίς διαβούλευση με 

τους ενδιαφερόμενους , 

Επειδή η απόφαση για αλλαγές στη ζύγιση είναι εκτός από χρονοβόρα και 

επικίνδυνη για τη δημόσια υγεία σύμφωνα με την Κτηνιατρική υπηρεσία που απαιτεί 

μη διακοπή της διαδικασίας ψύξης, 

Επειδή η επιπλέον τήρηση αρχείων στο σκάφος αποτελεί επιπλέον 

γραφειοκρατική επιβάρυνση καθώς οι δηλώσεις γίνονται ούτως ή άλλως στο 
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Ολοκληρωμένο Σύστημα Παρακολούθησης και Καταγραφής Αλιευτικών 

Δραστηριοτήτων, 

Επειδή πολλές ιχθυόσκαλες δεν έχουν την απαραίτητη υποδομή για τον  

προτεινόμενο τρόπο  ζύγισης, 

Επειδή το κόστος εγκατάστασης και λειτουργικών εξόδων του συστήματος 

VMS για την παράκτια αλιεία μικρής κλίμακας είναι μεγάλο, 

Επειδή δεν έχουν υπάρξει ουσιαστικά μέτρα στήριξης στην παράκτια αλιεία 

και οι δυνατότητες συμμετοχής της σε προγράμματα εκσυγχρονισμού μέσω του 

ΕΠΑΛΘ είναι περιορισμένες, 

Επειδή είναι ελλιπής ο έλεγχος αλιευτικής δραστηριότητας στα ελληνικά 

ύδατα από Τούρκους αλιείς δημιουργώντας συνθήκες αθέμιτου ανταγωνισμού, 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός 

 

1. Σκοπεύετε να αποσύρετε την απόφαση για τις αλλαγές στον τρόπο ζύγισης που 

είναι χρονοβόρες και με επισφάλεια για τη δημόσια υγεία; 

2. Ποιος είναι ο λόγος τήρησης αρχείων αλιευτικής δραστηριότητας για 3 χρόνια 

εντός του σκάφους καθώς οι δηλώσεις γίνονται ήδη ηλεκτρονικά μέσω ΟΣΠΑ; 

3. Σκοπεύετε να συμβάλλετε  στην κάλυψη των εξόδων εγκατάστασης και 

λειτουργικών εξόδων του VMS για τα σκάφη της παράκτιας αλιείας μικρής 

κλίμακας; 

4.  Σε ποια έργα έχετε προχωρήσεις για τον εκσυγχρονισμό των υποδομών στις 

ιχθυόσκαλες; 

5. Σκοπεύετε να ενισχύσετε τη  διατήρηση της παραδοσιακής αλιείας, την 

προστασία του περιβάλλοντος και την οικονομική ανάπτυξη των τοπικών 

κοινοτήτων και με ποιο τρόπο; 

6. Προτίθεστε να προχωρήσετε σε ελέγχους για την αλιευτική δραστηριότητα 

Τούρκων ψαράδων ώστε να μην κινδυνεύει από ανεξέλεγκτη αλίευση η 

διατήρηση των ιχθυαποθεμάτων και να μην υπάρχει αθέμιτος ανταγωνισμός; 
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Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

Παναγιού (Γιώτα) Πούλου 

Βουλευτής Βοιωτίας 

 

Αλέξανδρος Αυλωνίτης 

Βουλευτής Κερκύρας 

 

Κυριακή Μάλαμα 

Βουλευτής Χαλκιδικής 

 

Θεοδώρα Τζάκρη 

Βουλευτής Πέλλας 

 

Δρ. Μιχαήλ Χουρδάκης 

Βουλευτής Α' Θεσσαλονίκης 

 

Ραλλία Χρηστίδου 

Βουλευτής Β3 Τομέα Αττικής 

 




